
Število objav: 4
Internet: 2
Tisk: 2
Spremljane teme:
Inženirska dejavnost, ...: 2
Inženirska zbornica ...: 1
Barbara Škraba Flis: 0
Zbor za oživitev ... ZORG: 0
Gradbeni zakon: 0
Zakon o ... načrtovanju: 1
Zakon o ... arhitektih: 0
Inženir geodezije: 0
Odgovorni geodet: 0
Gradbena parcela: 0
Evidenca stavbnih zemljišč: 0
200 let ... Slovenskem: 0

Zbirka medijskih objav
INŽENIRSKA ZBORNICA SLOVENIJE,
za obdobje 6. 3. 2019
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Tisk Naslov Dom prihodnosti je pametni dom

Zaporedna št.
1

Medij; Doseg Dnevnik - Moj dom; 176.000, Slovenija Stran: 54 Površina: 700 cm2

Rubrika, Datum Priloga Moj dom; 6. 3. 2019

Stran v zbirki:
5

Avtor Unknown

Teme Inženirska dejavnost, inženirji

Povzetek
...»Prihodnost je vedno prenapihnjena, ampak podcenjena,« pravi. Pametni dom kot stopnja v razvoju Doc. dr. Andrej 
Tibaut s Fakultete za gradbeništvo, prometno  in arhitekturo Univerze v Mariboru, predsednik združenja inženirstvo
siBIM, je povedal, da BIM omogoča sistemsko digitalizacijo grajenega okolja. BIM-pristop je (digitalen)... 

Tisk Naslov Je to še moj praznik?

Zaporedna št.
2

Medij; Doseg Zarja; 90.000, Slovenija Stran: 7
Površina: 1.713 cm
2

Rubrika, Datum Ostalo; 5. 3. 2019

Stran v zbirki:
8

Avtor Marija Šelek

Teme Inženirska dejavnost, inženirji

Povzetek HHH -«Hp MMLaUHpbial|MliH MiWWIIiWH > t »flP1 M«lf« ' 

Internet Naslov Inženirska akademija z novimi člani

Zaporedna št.
3

Medij; Doseg Tromba.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 5. 3. 2019

Stran v zbirki:
9

Avtor Unknown

Teme Inženirska zbornica Slovenije

Povzetek
...Pleško. Delo bodo v tej smeri nadaljevali tudi letos, poleg tega pa bodo delovanje razširili še v različna delovna telesa
Vlade RS, GZS, ARRS, SATENO,  ter v delovna telesa različnih ministrstev.»Pomembna naloga IAS bo izboljšanje IZS
statusa in vloge tehnične inteligence v družbi s poudarkom na uveljavitvi... 

Internet Naslov Ptuj: Z občinsko subvencijo do pol nižjega komunalnega prispevka za mlade

Zaporedna št.
4

Medij; Doseg Tednik.si; , Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 5. 3. 2019

Stran v zbirki:
11

Avtor Dženana Kmetec

Teme Zakon o prostorskem načrtovanju

Povzetek
...Zaradi neskladja z  je Mestna občina Ptuj po opozorilu infrastrukturnega zakonom o prostorskem načrtovanju
ministrstva leta 2012 ukinila 50 % olajšavo pri odmeri komunalnega prispevka za mlade in mlade družine.... 



Nove tehnologije

Dom prihodnosti je pametni dom

V pametnem domu bodo
najrazličnejše infrastrukture
pametno izkoriščene tako, da

nam bodo resnično v pomoč.

Vedno pomembnejša postaja

uporabniška izkušnja, seje

strinjalo več kot 100

udeležencev današnje

konference, ki jo je organizirala

GZS v sodelovanju s SRIP

Pametne stavbe in dom z lesno
verigo. Ministrstvom za

gospodarski razvoj in

tehnologijo RS, Ministrstvom za
zunanje zadeve RS in javno
agencijo ŠPIRIT Slovenija.

Priznani strokovnjaki iz tujine in Slovenije
so spregovorili o prihodnosti bivanja in

gradenj, integraciji pametnih domov v pa-

metna mesta in skupnosti, redefiniciji do-

ma in vlogi človeka v takšnem okolju. Kon-

ferenca je del EU Cluster Weeks 2018-2019.
Odprta je bila tudi razstava o prihodnosti
bivanja, ki bo v Domu gospodarstva do 11.

aprila.

Slovenija tehnološko (še) zaosta-
ja za Evropo
Boštjan Gorjup, direktor BSH Hišni apara-
ti in predsednik GZS, je uvodoma poudaril,
daje GZS že 168. povezovalni most med dr-

žavno politiko in gospodarstvom ter po-

maga ustvarjati dobro poslovno okolje. Iz-

zivi globalizacije so pomembni. EU seje na

to odzvala s strategijo pametne specializa-

cije. V Sloveniji imamo devet SRIP, ki pove-

zujejo podjetja, ki lahko skupaj dosegajo
velike sinergijske učinke. Razstave, tako

tokratno kot tudi prvo in vse nadaljnje, vidi

Gorjup kot majhne kamenčke v mozaiku,
da pokažemo, kaj smo in kaj znamo, hkrati

pa nam omogočajo, da vidimo, kaj je treba

še narediti, da bodo jutri naši izdelki še bo-
ljši, še zahtevnejši. Po besedah Mateja Gaj-

zerja, direktorja SRIP PSiDL, SRIP Pametne

stavbe in dom z lesno verigo deluje na širo-

kem področju trajnostnih stavb in doma.

Digitalizacijo in dekarbonizacijo vidi kot

osrednji temi, ki bosta vplivali na razvoj re-
šitev za stavbe in dom. Izpostavil je tudi

številne odprte izzive in priložnosti.

Predsednik Državnega sveta RS Alojz Kov-
šca seje navezal na predsednika GZS in Dr-

žavni svet RS označil kot vzdrževalca mos-
tu, da se ta ne bi iz takih ali drugačnih ra-

zlogov podrl. DS se trudi biti križišče med

različnimi idejami, dejavnostmi in jih sku-

ša prenašati iz sfere družbenega udejstvo-
vanja v institucionalno sfero. Izpostavil je,
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da Slovenija tehnološko zaostaja za Evro-

po, napredek pa kompenziramo z delovno
intenziteto. Za prihodnost vidi le dve mož-
nosti - ali bo delavec trikrat bolj produkti-
ven ali pa bo znal upravljati stroj, ki bo

opravil trikrat več dela. Kritičen je bil do
izobraževalnega sistema, ki ne daje tistega

znanja in spretnosti, ki jih gospodarstvo
potrebuje. Verjame, daje veliko poslovnih
priložnosti, kjer se lahko z lesom, znanjem
in integracijo sodobnih tehnologij izkaže-
mo. Čas je, da se povezujemo in skupaj
oblikujemo rezultate, ki nas bodo ponesli v
svet.

Urbanizacija je eden največjih
veletrendov
Generalna direktorica finskega združenja
gradbenih inženirjev - RIL dr. Miimu Ai-
raksinen je spregovorila o prihodnosti pa-
metnih stavb in pametnih mest. Urbaniza-

cijaje ena naj večjih veletrendov. Več kot 90

odstotkov ljudi v razvitih državah že živi v

mestu, hkrati pa tam nastaja več kot 70 od-
stotkov celotnega C0 2 .Pametno mesto je
treba videti kot funkcijsko enoto, ki sama

po sebi ni vrednota, omogoča pa dobro ži-
vljenje, učinkovitost virov in gospodarsko
rast. Po besedah Airaksinenove je vse med-
sebojno povezano. Vsako sekundo se 127

novih naprav poveže z internetom, upora-
ba mobilnih podatkov eksponentno naraš-

ča. Opozorila je na spremembe v energet-
skem sistemu z vse več različnimi obnovlji-
vimi viri energije, čemur je treba prilagodi-
ti urbano načrtovanje, porabo energije in

tudi mobilne sisteme. Internet stvari se vse

bolj spreminja v stvari pomena (Things of
meaning). Pri načrtovanju mest je ključno,
da se zavedamo, komu so namenjena. Da-

nes oblikujemo mestne strukture za ljudi,
ki še sploh niso rojeni. Zato potrebujemo

veliko fleksibilnosti in prilagodljivosti pri
infrastrukturi. Hkrati pa je ključnega po-

mena trajnost. Dotaknila se je tudi fleksi-
bilne uporabe prostora, novih modelov
lastništva in tudi vpliva klimatskih spre-

memb ter vremenskih pojavov na načrto-
vanje bivanjskih prostorov in mest ter ki-

bernetske varnosti. »Prihodnost je vedno
prenapihnjena, ampak podcenjena,« pra-
vi.

Pametni dom kot stopnja v raz-
voju

Doc. dr. Andrej Tibaut s Fakultete za grad-
beništvo, prometno inženirstvo in arhitek-
turo Univerze v Mariboru, predsednik
združenja siBIM, je povedal, da BIM omo-

goča sistemsko digitalizacijo grajenega
okolja. BIM-pristop je (digitalen) pogoj za

kakovostno grajeno okolje, kije predpogoj
za pametna mesta. Pametna (organizira-
na) mesta so predpogoj za e-mobilnost, av-

tonomna vozila ...Tehnologije e-mobilno-
sti prehitevajo infrastrukturo mest in oko-
lja. Friderik Knez z Zavoda za gradbeniš-
tvo, predsednik strokovnega sveta SRIP

PSiDL, meni, da stavba ni enako dom. Dom

je paradigma, kjer udobno živimo, ustvar-

jamo, delamo, in je podprta s tehnologija-
mi, ki nam jih omogoča današnji čas. Te v
veliki meri temeljijo na elektroniki, a ne le
na tem. Dom prihodnosti je pametni dom.
Danes razumemo pametni dom kot stop-

njo v razvoju. Pričakujemo mnogo več kot
le daljinsko in glasovno upravljanje, je bil

jasen. Pravi koncept mora postaviti upo-
rabnika v središče. Dom prihodnosti bo
multimodalen prostor z visoko stopnjo av-

tomatizacije, ki bo uporabniku skrita. Teh-
nologije stavbe prihodnosti so zapletene,
zato verjamemo, da se bo tehnologija

umaknila človeku. Uporabnik se ne bo več

ukvarjal s sistemi, ki bodo delovali v stavbi,
ker bo to preveč zapleteno. Namesto tega
bo stavba omogočala uporabniku čim več,

kar si bo zaželel. Tak preskok ni možen
brez redefinicije bistva bivanja - ponuditi
je treba bivanje, ne naprav in stavb kot ta-

kih. Trenutno smo v fazi fragmentiranih

rešitev. Na koncu se je vprašal, ali smo zreli
za spremembo.

Prestrukturiranje našega bivanja
Izvršni direktor GZS Samo Hribar Milič, ki

je vodil okroglo mizo, je uvodoma navedel,
da ustvarjajo gospodarski subjekti že da-
nes marsikaj od tistega, kar je treba za

prihodnost bivanja, in žanjejo rezultate,

hkrati pa se zavedajo razvojnih izzivov in

pasti, s katerimi seje treba soočiti. Imamo

številne igralce, ki ustvarjajo dodano vred-
nost, zasledujoč razvojne trende in priča-

kovanja, da bomo izdelovali energijsko
varčne, za bivanje prijetne, vse bolj trdne in

trajne domove.

SRIP so eden ključnih členov strategije pa-

metne specializacije, meni Jernej Salecl.
Zaveda se nujnosti, da na podlagi usmeri-

tev prilagajo vlaganja v RR še bolj smelo
kot doslej. Fond stavb je po njegovih bese-
dah, kakršen je, starost velikega števila
stavb je zaskrbljujoča. En korak, kako za-

gotoviti večjo učinkovitost na prehodu v

pametne stavbe, je gradnja po principu
BIM. Na ta način je oblikovan tudi akcijski
načrt, ki naj bi bil v kratkem potrjen na vla-
di.

Dr. Tomaž Vuk meni, da je cement najbolj
uporaben material na svetu, zlasti v grad-
beništvu, seveda pa mora imeti čim nižji,
okoljski odtis. V Salonitu Anhovo so znižali

emisije C0 2 za prek 20 odstotkov na enoto

proizvoda. Nekatere spremembe v prihod-
nosti v smeri bolj prijaznega doma so zato,

ker jih želimo, druge pa so nuja, pravi, in
kot primer navede klimatske spremembe
ter dejstvo, da mesta prispevajo prek 70

odstotkov vseh emisij k podnebnim spre-

membam. Nujno bo zato narediti korak za

prestrukturiranje našega bivanja. Dotaknil
se je tudi obstoječega stavbnega fonda in

nujnosti povečati produktivnost gradbe-
nega sektorja, ki zdaj po produktivnosti za-

ostaja za produktivnostjo v EU. To področ-
je bo treba celostno nagovoriti, od prostor-

skega načrtovanja, povečanja učinkovitos-
ti gradenj do učinkovitega in dobro vzdrže-

vanega stavbnega fonda.

Bogdan Božac je povedal, da so doslej iz-
delali 28.000 enostanovanjskih objektov,
stanovanjskih hiš ter okoli 400 javnih ob-
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jektov z leseno konstrukcijo. Tudi v prihodnje nameravajo izhajati
iz tradicije gradnje z naravnimi materiali, saj ocenjujejo, da je les
izvrsten odgovor na zmanjševanje emisij. Želijo pa obstoječe iz-
kušnje bivanja nadgraditi z novimi tehnologijami bivanja in rešit-
vami, ki bodo ponujale večje udobje, sledenje željam uporabnika.
Izpostavil je tudi pomen demonstracijskih projektov.
Po besedah dr. Boštjana Pečnika bo Gorenje v prihodnosti proiz-
vajalo ne le izdelke, temveč tudi storitve, ki bodo lajšale vsakod-
nevno življenje. Uporaba izdelkov v prihodnosti bo enostavnejša
kot danes. V sodelovanju v SRIP vidi vrsto prednosti. Sedaj imajo
pogosto možnost za bolj poglobljen pogled, kaj so cilji prihodnos-
ti, izzivi, dodane vrednosti posameznih podjetij in dodana vred-
nost sodelovanja med temi podjetji.

0 novih naložbah tudi v Indiji
Tudi za njih kot proizvajalca naprav v domovih je sodelovanje v
SRIP zelo pomembno. Sodelovanje pri demonstracijskih projektih
predstavlja živ razvojni laboratorij, kjer lahko rešitve preizkušajo
in optimirajo, preden jih dajo na trg.

V Robotini avtomatizacijo objektov izvajajo že 20 let, vedno bolj se

približujejo pametnemu bivanju, pravi Devid Palčič. Tehnološko
se domovi usmerjajo v sodelovanje raznih medsebojno povezanih
naprav. Pomen varnosti, učinkovitosti, zdravja... je označil kot
uporabniško izkušnjo. Da to dosežemo, morajo naprave sodelova-
ti, je poudaril, in dodal, da morajo seveda biti zato izpolnjeni tudi
različni tehnološki in drugi pogoji. Infrastrukturo morajo ponudi-
ti tudi drugim, da na njej izdelajo svoje proizvode, sicer pametne-

ga doma ni mogoče doseči.

Ob koncu konference pa je Ravi Kumar Jain, gospodarski pred-
stavnik na veleposlaništvu Indije, predstavil pobudo indijske vla-
de o novih naložbah v pametna mesta ter inovacije v gradbeniš-
tvu.

(virgzs.si)
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Inženirska akademija z novimi člani
Inženirska akademija (IAS) je na letni skupščini izvolila nove redne, izredne , dopisne in
častne člane. Častna člana sta postala Nobelov nagrajenec prof. Duncan Haldane ter
astronavt prof. Robert M. Šega. Nov Glavni tajnik pa je postal prof. dr. Stane
Pejovnik. Med novimi izrednimi člani so bili izvoljeni prof. dr. Robert
Dominko, dr. Robert Golob, prof. dr. Aleš Krainer, prof. dr. Zdravko
Kravanja in prof. dr. Uroš Urleb.

Med redne člane so se uvrstili prof. dr. Slavko Kaučič, prof. dr. Tamara Lah
Turnšek, prof. dr. Karin Stana Kleinschek, prof. dr. Dušan Repovš in Stane
Rožman.

Dopisni člani pa so postali prof. Cristophe Baliff, prof. Boerge
Diderichsen, prof. Jean-Marie Dubois, prof. Boris Vladimirovich
Gusev, prof. Thomas Heinze, prof. Agnus Kingon, prof. Yalin Lu, prof. Nava
Setter in prof. Yuntao Song.

Akademija je bila aktivna predvsem pri pripravi stališč o Predlogu zakona o
raziskovalno-razvojni in inovacijski dejavnosti, organizaciji konference »The Outreach
Event: Novel Carbon Capture and Utilisation Technologies: Research and Climate
Aspects« pri Sodelovanju mehanizma SAM (Scientific Advise Mechanism) za svetovanje
Evropski komisiji, izvedli pa so tudi vrsto predavanj o inženisrskih temah, je o delu
poročal predsednik dr. Mark Pleško. Delo bodo v tej smeri nadaljevali tudi letos, poleg
tega pa bodo delovanje razširili še v različna delovna telesa Vlade RS, GZS, ARRS,
SATENO, IZS ter v delovna telesa različnih ministrstev. »Pomembna naloga IAS bo
izboljšanje statusa in vloge tehnične inteligence v družbi s poudarkom na uveljavitvi
inženirstva,« je poudaril Pleško.

Tromba.si 05.03.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg:

08:03

http://www.tromba.si/inzenirska-akademija-z-novimi... 1 / 1

Tromba.si 05.03.2019 
TorekDržava: Slovenija

Doseg: Kazalo

08:03

http://www.tromba.si/inzenirska-akademija-z-novimi...

9

http://www.tromba.si/inzenirska-akademija-z-novimi-clani/




O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Ptuj:	Z	občinsko	subvencijo	do	pol	nižjega	komunalnega
prispevka	za	mlade
DŽENANA KMETEC  TOREK, 05 MAREC 2019

GOSPODARSTVO

PREJŠNI ČLANEK
Ptuj:	Adriaplin	s	pol	milijona	evrov	dobička

NASLEDNJI ČLANEK
Ormož:	Našli	najemnika	za	bazenski	kompleks	

Zaradi	neskladja	z	zakonom	o	prostorskem	načrtovanju	je	Mestna	občina	Ptuj
po	opozorilu	infrastrukturnega	ministrstva	leta	2012	ukinila	50	%	olajšavo
pri	odmeri	komunalnega	prispevka	za	mlade	in	mlade	družine.

Čeprav občine zakonske podlage za to, da določijo olajšavo, nimajo, pa brez težav lahko v
proračunih zagotovijo sredstva za subvencije. V prejšnjem mandatu je bilo tako podanih kar nekaj
tovrstnih pobud.

Občina sicer nižjega komunalnega prispevka ne more določiti, lahko pa za mlade družine prispeva
določena sredstva za plačilo le-tega v obliki subvencije. „Za dodeljevanje takšne subvencije je
treba sprejeti ustrezen odlok, v katerem občina določi upravičence, pogoje, način dodelitve in
višino pomoči ter za ta namen zagotovi tudi sredstva. Odločitev, da se pristopi k pripravi takšnega
odloka, je že sprejeta,“ je pojasnila županja MO Ptuj Nuška Gajšek. Ob tem dodaja, da takšnih
subvencij nima urejenih veliko občin, v glavnem gre za manjše občine. Za mestne občine namreč
uvedba takšne subvencije predstavlja večji izpad prihodkov v proračunu kot za manjše, ki imajo
relativno nizke komunalne prispevke, pa tudi njihovo število je manjše.
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Po osnutku odloka bi kot mlade določili osebe, ki niso stare več kot 34 let, za mlade družine pa
družine z vsaj enim otrokom, v kateri nobeden od staršev ni star več kot 34 let, ne glede na
starost otrok.

Preberite več v Štajerskem Tedniku
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